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REVISTA PRESEI 

 

 Viorica Dăncilă: Prin actuala rectificare bugetară Guvernul nu va tăia veniturile 

românilor 

Premierul Viorica Dăncilă a scris, pe Facebook, în contextul dezacordului ALDE cu partenerii de 

coaliţie PSD privind rectificarea bugetară, că Guvernul nu va tăia veniturile românilor. "Am luat 

în calcul mai multe măsuri pe care să le includem", a scris prim-ministrul joi. 

"Vreau să fie tuturor foarte clar că, prin actuala rectificare bugetară, Guvernul nu va tăia 

veniturile românilor. Am luat în calcul mai multe măsuri pe care să le includem în această 

rectificare şi am dezbătut impactul fiecăreia, ţinând cont de faptul că în spatele cifrelor se află 

cetăţenii români. Ca prim-ministru, am în permanenţă acest lucru în atenţie", a scris, joi, pe 

Facebook, prim-ministrul Viorica Dăncilă. 

Varujan Vosganian a spus, joi, că rectificarea bugetară este „exclusiv PSD, nu ne asumăm nicio 

responsabilitate politică”. Potrivit deputatului, rectificarea se face fără consultarea ALDE „în 

toate treptele decizionale”. Vosganian a spus că ALDE este dezamăgit de rectificarea făcută de 

PSD şi lansează un avertisment "foarte serios" privind ignorarea cererilor din partea partidului 

său referitoare la politicile fiscale. El transmite că sunt deja semne de crispare în coaliţia de 

guvernare. 

Consiliul Suprem de Apărare al Ţării a avizat în şedinţa de marţi propunerile de rectificare 

bugetară pentru instituţiile cu atribuţii în domeniul securităţii naţionale, în anul 2019, potrivit 

unui comunicat emis de Administraţia Prezidenţială după şedinţa Consiliului. 

Liderul ALDE Călin Popescu Tăriceanu declara că există nemulţumiri în rândul partidului său în 

legătură cu faptul că, la rectificarea bugetară, sumele pentru ministerele Educaţiei, Sănătate şi 

Transporturi, precum şi cele pentru investiţii au fost reduse. 

Pe de altă parte, Tăriceanu critica majorarea cu peste jumătate de miliard la bugetele SRI, SIE şi 

STS. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Vosganian: Rectificarea bugetară este făcută exclusiv de PSD, nu ne asumăm nicio 

responsabilitate politică. Se face fără consultarea ALDE 

Varujan Vosganian spune că rectificarea bugetară este „exclusiv PSD, nu ne asumăm nicio 

responsabilitate politică”. Potrivit deputatului, rectificarea se face fără consultarea ALDE „în 

toate treptele decizionale”. 

Varujan Vosganian a declarat, joi, într-o conferinţă de presă la Iaşi, că a participat luni la o 

întâlnire cu premierul, ministrul Finanţelor şi câţiva lideri ai PSD, împreună cu Daniel Chiţoiu şi 

Călin Popescu Tăriceanu, la o discuţie despre buget. 

„Am făcut obiecţia că modul în care se face rectificarea bugetară nu prezintă o viziune de 

susţinere a politicilor publice, mai ales reducerile de la Ministerul Culturii, Sănătăţii, Educaţiei şi 

al Transportului. Eu am ridicat chestiunea Ministerului Culturii şi a situaţiei financiare dificile în 

care se găsesc Teatrul Naţional şi Opera din Iaşi, mai ales în ceea ce priveşte bunurile şi 

serviciile. Am evidenţiat şi faptul că va fi foarte greu să susţii în faţa opiniei publice un buget 

care taie fonduri de la cultură şi sănătate şi adaugă jumătate de milliard la serviciile de 

informaţii", a spus Varujan Vosganian. 

În urma discuţiei de luni, urma ca miercuri după-amiază să mai aibă loc o întâlnire, însă acest 

lucru nu s-a mai întâmplat. 

 „Astăzi (n.r. joi ) am aflat că rectificarea va merge înainte. Este o rectificare exclusiv PSD, nu 

ne asumăm nicio responsabilitate politică pentru că ea nu s-a făcut prin consultarea noastră în 

toate treptele decizionale. Poate că până luni colegii noştri de la PSD îşi vor aminti că sunt într-o 

coaliţie şi vor discuta şi cu noi. Înţeleg că există dificultăţi de natură financiară în acoperirea 

deficitului bugetar, dar nu cred că soluţia este amputarea poliţelor publice fundamentale şi a 

programului de investiţii", a declarat Vosganian. 

Acesta a adăugat că, în cazul în care luni rectificarea apare în forma în care este, va trebui 

organizată o întâlnire a coaliţiei. 

Ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici a declarat luni, la finalul şedinţei de Guvern, că 

rectificarea bugetară este programtă pentru a fi adoptată de Executiv luni, motivând amânarea 

faţă de data de 31 iulie de faptul că avizul CSAT a fost dat cu întârziere. 

"31 iulie a fost termenul iniţial propus pentru această rectificare. Şedinţa CSAT a fost puţin mai 

întârziată, nu comentez de ce, fapt pentru care s-a amânat implicit şi data la care această 

rectificare va fi pe masa Guvernului. Ca dată este planificată data de 5 august, luni. Astăzi, cel 

târziu mâine dimineaţă la prima oră, o să punem pe site şi rectificarea bugetară şi ordonanţa de 

măsuri pe care le-am propus spre discuţie, analiză şi Giuvernului, care se vor aproba la pachet", a 

declarat ministrul Finanţelor. 
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Legat de informaţia că Guvernul va tăia bani de la anumite ministere, ministrul Finanţelor a 

replicat: "Ministerul de Finanţe nu taie fonduri, pentru că nu avem acest atribut legal. Eventual 

poate fi discuţia de relocări de fonduri dar fiecare ministru în parte va veni în faţa 

dumneavoastră. Eu o să prezint chestiunile macro şi după aceea colegii mei pe fiecare domeniu 

în parte vă va explica vizavi de fondurile pe care le au la dispoziţie, stadiul de execuţie al 

acestora". 

Totodată, referitor la acuzaţiile ALDE privind tăierile bugetare de la ministerele Educaţiei, 

Transporturi, Sănătate dar şi de la investiţii, Eugen Teodorovici a spus: „Tot timpul am îmbinat 

cele două curente stânga şi dreapta şi atunci cu siguranţă nu poate reproşa chiar nimeni tăierea de 

la investiţii, sunt un adept al investiţiilor şi sprijin. Nu am tăiat de la investiţii. Noi am luat în 

calcul execuţia la momentul la care se face rectificarea bugetară, nu vor să zic aşa blocaje sau 

nici un fel de sincopă în a deconta facturile venite pe investiţi. Despre supărare nu există am 

văzut şi aici o ştire că ne-am certat şi nu mă cert cu nimeni". 

Consiliul Suprem de Apărare al Ţării a avizat în şedinţa de marţi propunerile de rectificare 

bugetară pentru instituţiile cu atribuţii în domeniul securităţii naţionale, în anul 2019, potrivit 

unui comunicat emis de Administraţia Prezidenţială după şedinţa Consiliului. 

Liderul ALDE Călin Popescu Tăriceanu declara că există nemulţumiri în rândul partidului său în 

legătură cu faptul că, la rectificarea bugetară, sumele pentru ministerele Educaţiei, Sănătate şi 

Transporturi, precum şi cele pentru investiţii au fost reduse. 

Pe de altă parte, Tăriceanu critica majorarea cu peste jumătate de miliard la bugetele SRI, SIE şi 

STS. 

Liderii PSD-ALDE au discuta luni într-o şedinţă a coaliţiei de guvernare despre aspecte legate de 

rectificarea bugetară, însă ALDE a ieşit la fel de nemulţumit după întâlnire. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Sindicaliștii din Poliție, LISTĂ URGENTĂ pentru Mihai Fifor - Pentru ce probleme au 

cerut ajutor 

Liderii Federaţiei Sindicatelor Democratice a Poliţiştilor din România (FSDPR) s-au întâlnit, 

miercuri, cu noul ministru al Afacerilor Interne, Mihai Fifor, după ce acesta a invitat sindicatele 

poliţiştilor la o întrevedere, informează FSDPR într-un comunicat remis joi, conform Agerpres. 

 

https://www.agerpres.ro/
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Preşedintele FSDPR, Ionel Babuş, l-a informat pe ministrul de Interne cu privire la un număr de 

cinci probleme ale sindicaliştilor, subiecte care concentrează întreaga problematică a 

Ministerului Afacerilor Interne şi a structurilor subordonate, se menţionează în comunicatul 

Federaţiei Sindicatelor Democratice a Poliţiştilor din România. 

Aceste probleme vor fi detaliate într-o conferinţă de presă pe care Federaţia o va organiza în 

curând, potrivit sursei. 

Liderul FSDPR, Ionel Babuş, l-a asigurat pe noul ministru de Interne că Federaţia îl va sprijini în 

implementarea proiectului de reconstrucţie instituţională a Ministerului de Interne. 

Purtătorul de cuvânt al Federaţiei, Christian Ciocan, i-a transmis ministrului de Interne scrisoarea 

deschisă redactată anterior de FSDPR, prin care sindicatele poliţiştilor îşi declarau intenţia 

pozitivă faţă de noua conducere a Ministerului de Interne. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Motivare CCR privind interzicerea amnistiei şi graţierii pe faptele de corupţie: 

Constituţia nu poate suprima drepturile fundamentale 

Curtea Constituţională arată, în motivarea deciziei privind respingerea iniţiativelor PNL-USR şi 

PSD de revizuire a Constituţiei, că măsura de interzicere a amnistiei şi graţierii faptelor de 

corupţie nu se poate implementa printr-o revizuire a Constituţiei. 

„Constituţia poate dispune limitarea puterii publice, aşadar, a autorităţilor publice, în beneficiul 

cetăţeanului sau a unor valori de interes general pentru a evita abuzul de putere. De aceea, 

Constituţia este cea care consacră drepturi/ libertăţi fundamentale, dându-le o redactare 

normativă, şi, prin urmare, nu le poate afecta/ suprima, sens în care art.152 alin.(2) din 

Constituţie este neechivoc. Rezultă că protecţia constituţională a cetăţeanului este ascendentă, 

astfel că şi revizuirile constituţionale trebuie să acorde o protecţie din ce în ce mai sporită 

drepturilor şi libertăţilor fundamentale [în accepţiunea art.152 alin.(2) din Constituţie protecţia 

drepturilor şi libertăţilor fundamentale poate cunoaşte doar o orientare ascendentă – Decizia 

nr.80 din 16 februarie 2014, par.65]. Totodată, Constituţia protejează interesul general realizând 

un just echilibru între acesta şi drepturile/ libertăţile fundamentale [a se vedea, în acest din urmă 

sens, Decizia nr.799 din 17 iunie 2011, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, 

nr.440 din 23 iunie 2011, în care s-a reţinut că extinderea intervalului temporal al reţinerii de la 

24 la 48 de ore -răspunde obligaţiei statului de a asigura un just echilibru între interesul apărării 

drepturilor fundamentale ale individului şi interesul apărării ordinii de drept-]”, se arată în 

motivarea Curţii Constituţionale, cu privire la respingerea iniţiativelor USR-PNL şi PSD de 

revizuire a Constituţiei. 
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Sursa citată arată că interzicerea amnistiei şi graţierii privind faptele de corupţie limitează 

puterea publică. 

„Curtea constată că, în esenţă, prin revizuirea constituţională preconizată se are în vedere 

eliminarea atributului Statului de a acorda amnistia sau graţierea [colectivă/ individuală] pentru -

fapte de corupţie-. Reglementarea analizată limitează puterea publică, astfel încât niciuna dintre 

autorităţile publice nu va dispune de atribuţia de a amnistia/ graţia -fapte de corupţie-”, mai 

transmite CCR. 

Curtea Constituţională a statutat că „puterea publică în mod axiomatic are caracter unic şi 

organizat, iar, în sistemul de drept continental, instrumentul juridic primar care ordonează 

puterea publică este actul fundamental al statului”. 

„ Acesta, prin natura sa, implică, pe de o parte, o dimensiune constitutivă, care vizează 

stabilirea/instituirea puterilor statului şi a autorităţilor publice fundamentale, şi, pe de altă parte, 

o dimensiune atributivă, care vizează conferirea şi definirea atribuţiilor/competenţelor 

autorităţilor publice antereferite. Aşadar, puterea publică nu exclude, ci, dimpotrivă, presupune 

diviziunea funcţiilor între diferitele autorităţi publice, iar în privinţa celor de rang constituţional 

aceasta îşi are, în mod evident, temeiul direct şi originar în Constituţie. Prin urmare, Constituţia, 

de principiu, trebuie să realizeze o diviziune coerentă şi complementară a funcţiilor puterii 

publice între autorităţile publice de rang constituţional, revenind Curţii Constituţionale 

competenţa ca, în ipoteza unor conflicte apărute în interpretarea normelor constituţionale, să 

tranşeze problema de drept constituţional”, se mai arată în motivare. 

Totodată, Curtea Constituţională arată că interzicerea condamnaţilor penali de a mai candida 

pentru funcţii publice încalcă dreptul fundamental şi depăşeşte limitele de revizuire a 

Constituţiei. De asemenea, CCR reţine că efectele unei condamări penale sunt reglementate în 

Codurile penale. 

„Potrivit art.53 lit.a) şi b) din Codul penal, detenţiunea pe viaţă şi închisoarea constituie pedepse 

principale; totodată, conform art.56 şi art.60 din acelaşi cod, acestea constau în privarea de 

libertate pe durată nedeterminată sau determinată, după caz. Instanţa judecătorească, prin 

hotărârea de condamnare, poate aplica atât pedepse accesorii, constând în interzicerea exercitării 

unor drepturi, cât şi pedepse complementare, constând în interzicerea exercitării unor drepturi, 

degradarea militară sau publicarea hotărârii de condamnare [a se vedea art.54, art.55 art.65 

alin.(1) şi art.66 alin.(1) din Codul penal]. Potrivit art.65 alin.(3) din Codul penal, „Pedeapsa 

accesorie a interzicerii exercitării unor drepturi se execută din momentul rămânerii definitive a 

hotărârii de condamnare şi până când pedeapsa principală privativă de libertate a fost executată 

sau considerată ca executată”. Potrivit art.68 alin.(1) lit.b) şi c) din Codul penal, -(1) Executarea 

pedepsei interzicerii exercitării unor drepturi începe: […] b) de la rămânerea definitivă a 

hotărârii de condamnare prin care s-a dispus suspendarea executării pedepsei sub supraveghere; 

c) după executarea pedepsei închisorii, după graţierea totală ori a restului de pedeapsă, după 
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împlinirea termenului de prescripţie a executării pedepsei sau după expirarea termenului de 

supraveghere a liberării condiţionate-”, potrivit motivării CCR. 

Curtea Constituţională a respins pe 18 iulie iniţiativele legislative ale PNL-USR şi PSD de 

revizuire a Constituţiei. Judecătorii au decis acest lucru deoarece interzicerea amnistiei şi 

graţierii faptelor de corupţie, prevederi în iniţiativele legislative depuse, depăşeşte limitele de 

revizuire a Constituţiei. 

PNL şi USR au depus, pe 1 iulie, la Parlament un proiect pentru revizuirea Constituţiei prin care 

condamnaţii definitiv la pedepse privative de libertate sunt excluşi de la alegerile locale, 

parlamentare, prezidenţiale şi europarlamentare, iar amnistia şi graţierea pentru fapte de corupţie 

este interzisă. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Proiect de lege MAI pentru căutarea persoanelor dispărute: Este înfiinţat dispeceratul 

„Dispariţie minor” 

Ministerul de Interne supune dezbaterii un proiect de lege privind căutarea persoanelor dispărute, 

care prevede constituirea unei unităţi dedicate cu poliţişti instruiţi special pentru astfel de cazuri. 

În proiect se mai arată că va fi înfiinţat şi dispeceratul de urgenţă „Dispariţie minor”. 

În cadrul Inspectoratului General al Poliţiei Române se constituie o unitate centrală pentru 

coordonarea activităţii de căutare a persoanelor dispărute, denumită Unitatea centrală persoane 

dispărute, care va include poliţişti cu atribuţii de gestionare a acestor cazuri. În unitate vor fi 

angajaţi inclusiv psihologi şi sociologi. 

Totodată, va fi înfiinţat Dispeceratul de urgenţă ”Dispariţie minor”. 

„Dispeceratul de urgenţă ”Dispariţie minor” se constituie în scopul preluării apelurilor de 

urgenţă cu privire la dispariţia minorilor, primite prin numărul de apel unic “112”, şi 

declanşării cu celeritate a procedurilor de căutare, potrivit prezentei legi. Dispeceratul de 

urgenţă ”Dispariţie minor” se constituie în cadrul Inspectoratului General al Poliţiei Române. 

Inspectoratul General al Poliţiei Române centralizează, stochează şi pune la dispoziţia 

autorităţilor abilitate datele privind apelurile primite”, se arată în proiect. 

Operatorii Dispeceratului ”Dispariţie minor” au dreptul, fără o notificare prealabilă a apelantului, 

de a verifica identitatea şi datele de localizare ale acestuia, precum şi datele de identitate ale 

minorului dispărut. Totodată, apelul este şi înregistrat. 
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„În situaţia sesizării dispariţiei unui minor prin apelarea numărului unic pentru apeluri de 

urgenţă “112”, apelul se redirecţionează către Dispeceratul de urgenţă ”Dispariţie minor”. 

Atunci când persoana dispărută este încadrată ca fiind într-o situaţie de vulnerabilitate, 

organele de poliţie au obligaţia de a declanşa, de îndată, procedurile de căutare a 

acesteia”, mai spune proiectul. 

Metodele speciale de căutare a unei persoane dispărute sunt: localizarea sau urmărirea prin 

mijloace tehnice; interceptarea comunicaţiilor ori a oricărui tip de comunicare la distanţă; accesul 

la un sistem informatic; obţinerea datelor de trafic şi de localizare prelucrate de către furnizorii 

de reţele publice de comunicaţii electronice ori furnizorii de servicii de comunicaţii electronice 

destinate publicului; reţinerea, predarea sau percheziţionarea trimiterilor poştale; obţinerea 

datelor privind tranzacţiile financiare ale unei persoane; cercetarea criminalistică în domiciliul, 

reşedinţa sau sediul unor persoane, fără acordul acestora; obţinerea datelor privind situaţia 

medicală a unei persoane. 

Activităţile de mai sus se efectuează numai în situaţia în care: persoana dispărută se află într-o 

situaţie de vulnerabilitate; datele şi informaţiile necesare găsirii persoanei dispărute nu ar putea fi 

obţinute în alt mod sau starea de pericol actual în care se află persoana nu permite obţinerea 

acestora în alt mod; măsura este proporţională cu restrângerea drepturilor şi libertăţilor 

fundamentale, date fiind particularităţile cauzei, importanţa datelor şi informaţiilor ce urmează a 

fi obţinute sau pericolul în care se poate afla persoana dispărută; a fost obţinută autorizaţia 

prevăzută de prezenta lege. 

În proiectul de lege mai este menţionată şi care este procedura în caz de pericol grav. 

„Atunci când întârzierea obţinerii autorizării potrivit procedurii prevăzute la art.39 ar pune în 

pericol grav sănătatea, integritatea corporală sau viaţa persoanei dispărute, metodele speciale de 

căutare a unei persoane dispărute se pot realiza cu autorizarea procurorului, pe o durată de 

maximum 48 de ore, urmând ca autorizarea judecătorului să fie solicitată până la expirarea 

acestui termen. Judecătorul se pronunţă asupra cererii de îndată”, spune sursa citată. 

Într-o postare pe Facebook, ministrul interimar de Interne, Mihai Fifor, a scris că este nevoie de 

un consens pe aceste măsuri supuse dezbaterii. 

„Schimbările de care avem nevoie pentru a combate criminalitatea au la bază şi modificări ale 

legii. (...) Proiectul iniţiat de MAI aduce modificări esenţiale pentru îmbunătăţirea modului în 

care sunt căutate persoanele dispărute şi felul în care se intervine pentru localizarea acestora, în 

special a celor despre care există informaţii că sunt în pericol iminent”, a scris Fifor. 

(Sursa: Mediafax) 
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Fifor anunţă că Poliţia începe verificarea transportatorilor ilegali de persoane în toată ţara 

Poliţia Română începe vineri verificarea transportatorilor ilegali de persoane în toată ţara, 

anunţă, pe Facebook, ministrul interimar al Internelor, Mihai Fifor. 

"Poliţia începe astăzi verificarea transportatorilor ilegali de persoane în toată ţara. Desfăşurată 

timp de 8 zile în primă fază, acţiunea vizează depistarea celor care efectuează transport 

neautorizat de persoane", a scris, pe Facebook, Mihai Fifor. 

Ministrul interimar de Interne anunţă că acţiunile vor fi concentrate în special în apropierea 

zonelor de îmbarcare şi debarcare a pasagerilor din staţiile pentru mijloacele de transport în 

comun, gări, autogări, dar şi pe traseele de deplasare a acestor autovehicule. 

Poliţiştilor rutieri, de ordine publică, de investigare a criminalităţii economice şi de la 

transporturi li se vor alătura şi specialişti ai Registrului Auto Român şi ai Inspectoratului 

Teritorial de Muncă, precizează Mihai Fifor. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 STS a cumpărat maşini de 7,5 milioane de lei. Recent a achiziţionat echipamente de 19 

milioane lei 

Serviciul de Telecomunicaţii Speciale (STS) a făcut achiziţii de aproximativ 19 milioane de lei în 

ultima săptămână. Printre achiziţii se numără telefoane, cartuşe de imprimante şi echipamente de 

recunoaştere optică. STS a cumpărat în luna mai şi maşini de teren şi utilitare de 7,5 milioane lei. 

Serviciul de Telecomunicaţii Speciale (STS) a făcut achiziţii recente de aproximativ 19 milioane 

de lei, contractele fiind încheiate pentru terminale telefonice inteligente (2 milioane de lei), 

cartuşe de imprimantă (6,9 milioane de lei) "pentru eficientizarea activităţii personalului STS şi a 

fluxurilor de lucru interne" şi echipamente de recunoaştere optică (10 milioane de lei), potrivit 

datelor introduse în Sistemul Electronic de Achiziţii Publice (SEAP). 

Acordul-cadru pentru echipamentele achiziţionate are o durată de 24 de luni iar finanţarea pentru 

achiziţie provine din fonduri bugetare. 

În luna mai, Serviciul de Telecomunicaţii Speciale a mai achiziţionat autoutilitare şi autovehicule 

de teren în valoare de 7,5 milioane de lei, " necesare pentru înlocuirea vehiculelor vechi şi 

completare deficitului", aşa cum se arată în acordul-cadru încheiat cu STS şi publicat pe SEAP. 

 



9 
 

Totodată, STS a mai efectuat lucrări de construcţie pentru un centru de date cu rol de "disaster 

recovery", în valoare de 26,4 milioane de lei. 

Serviciul de Telecomunicaţii Speciale a avut un buget de 608 de milioane de lei pentru anul 

2019, din care 320 de milioane reprezintă cheltuieli de personal, iar aproximativ 200 de milioane 

de lei reprezintă achiziţii publice, conform datelor publicate pe site-ul insituţiei. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Conducerea TVR folosește tehnici securiste de intoxicare a opiniei publice! 

  

Sindicatul Român al Jurnaliştilor MediaSind a aflat, cu stupoare, că actuala conducere a 

Societăţii Române de Televiziune – SRTV, apelând la cele mai mârșave mijloace securiste de 

manipulare a publicat ieri, 31 iulie 2019, un comunicat în care susţine că Sindicatul MediaSind 

nu există în mod legal. Această afirmaţie se bazează - susţine comunicatul - pe verificarea 

existenţei organizaţiei în evidenţele registrelor Judecătoriei sectorului 1 unde îşi are sediul SRJ 

MediaSind  şi pe baza unor  aprecieri personale care adaugă la lege ale unor prevederi din 

Legea 62/2011 din partea unui funcţionar de la “direcţia de specialitate” de la Ministerul 

Muncii. 

Colportarea unor astfel de neadevăruri în spațiul public de către  conducerea TVR, sunt menite 

să afecteze imaginea SRJ MediaSind. Pentru a restabili adevărul facem următoarele precizări: 

  

1. Personalitatea juridică a organizaţiei este dovedită chiar prin actul de înfiinţare, şi anume 

Sentinţa civilă nr. 2782 din data de 12.04.2001 din Dosarul nr. 3630/2001 a Judecătoriei 

sectorului 6 București şi prin Sentinţa civilă nr.3486/13.04.2017  prin care s-a aprobat fuzionarea 

 SRJ MediaSind cu Sindicatul TVR SIND, organizaţie sindicală constituită  la nivel de  unitate 

- Societatea Română de Televizune - SRTV. De altfel, conducerea SRTV se află în mai multe 

procese cu SRJ MediaSind, fapt ce ar fi fost imposibil dacă nu ar fi existat din punct de vedere 

juridic. Faptul că nu ne-au gasit în evidenţele de la Judecătoria sectorului 1 se  explică prin aceea 

că, potrivit legii, instanţele abilitate să constate existenţa, modificarea  sau dizolvarea 

organizaţiilor sindicale şi patronale sunt doar cele care au acordat personalitatea juridică. De 

asemenea, instanța competentă să acorde personalitate juridică organizațiilor sindicale este 

judecătoria de la sediul organizațiilor sindicale  de la momentul înregistrării.     Conform 

Certificatului emis în data de  16 iulie 2019 de Judecătoria sectorului 6 București, se arată că 

 “Sindicatul Român al Jurnaliştilor MediaSind se află înscris în Registrul Special pentru 

evidența Sindicatelor la poziția 5/2015  și până la această dată, 16.07.2019, nu s-a înregistrat 

vreo cerere privind dizolvarea sau lichidarea “ 
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2. Conform Statutului MediaSind, document validat de către instanţa de judecată şi în baza 

căruia funcţionează şi se organizează sindicatul, filialele MediaSind  sunt  structuri formate din 

membrii de sindicat din teritoriu sau dintr-o anumită instituţie de media unde organizaţia are 

membri afiliaţi. În prezent, SRJ MediaSind are ca filiale sau grupe sindicale, cum mai sunt 

denumite în unele statute, în principalele instituţii de media din ţară: MediaSind TVR, 

MediaSind Radio România, MediaSind AGERPRES, MediaSind Freelanceri şi MediaSind 

ONLINE. Întocmai ca studiourile teritoriale ale SRTV, care sunt entităţi autonome fără 

personalitate juridică, nici structurile MediaSind nu au personalitate juridică. Și unele și 

celelalte desfășoară o activitate legală. 

  

Având în vedere aceste argumente legale, a afirma într-un comunicat public faptul că dacă nu ai 

personalitate juridică nu existi, denotă o necunoaştere  chiar a proprii legi de funcţionare 

SRTV. 

  

Precizăm, deasemenea, că  afirmaţia potrivit căreia   SRJ MediaSind este constituit la nivelul 

AGERPRES este total  falsă. MediaSind AGERPRES este o filială a SRJ MediaSind, care 

este un sindicat național 

  

3. Funcţionarea sindicatelor naţionale este perfect legală şi garantată de către Convenţiile 

OIM, directivele europene şi prevederile naţionale privind organizarea sindicatelor şi 

patronatelor. În România există multe sindicate constituite în acestă formula, de tip national, cum 

ar fi Sindicatul National al Funcţionarilor Publici, Sindicatul national din Cultură FAIR,  

Sindicatul National din Administraţie, Sindicatul Naţional din Energie, Sindicatul Naţional 

din Sănătate, Sindicatul Naţional Sport şi Tineret, Sindicatul Naţional al Farmaciştilor etc.  

  

 În logica conducerii TVR, aceste organizaţii nu ar avea dreptul să aibă şi filiale/grupe 

sindicale/structuri etc în instituţiile unde au membri afiliați, ceea ce ar ar face să fie încălcată 

inclusiv Constituţia României, care garantează dreptul la liberă asociere. Acest model de 

organizare sindicală este preluat de la principalele organizaţii internaţionale, precum Federaţia 

Internaţională a Jurnaliştilor, care are în componenţă grupuri regionale- filiale, fără 

personalitate juridică, cum este Federaţia Europeană a Jurnaliştilor. 

  

În logica conducerii TVR, Federația Europeană a Jurnaliștilor  nu ar exista! De fapt, acest 

sistem de organizare este folosit de sindicatele din SUA, Marea Britanie, Germania, 

Franţa,Grecia, Rusia, etc. De exemplu, Sindicatul Jurnaliştilor din Marea Britanie –National 

Union of Journalists -NUJ are aproximativ 60 000 de membri, cu structuri în instituţiile de 

media, ca BBC, de exemplu. 
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De fapt, prin aceste intoxicări şi diversiuni, conducerea SRTV vrea să oprească angajaţii 

din SRTV să se mai înscrie în SRJ MediaSind, susţinând acum că nu mai există. MediaSind 

TVR crează probleme mari actualei conduceri atât de contestate, prin dezvăluirea 

ilegalităților și abuzurilor îndreptate înpotriva salariaților. 

De aceea „jandarmii sindicali” din organizaţiile apropiate conducerii, secondați de un consilier 

-avocat al PDG, desfășoară o amplă campanie de discreditare a MediaSind. (amănunte aici) 

Având în vedere aceste fapte sancţionate de Codul Penal, SRJ MediaSind anunță public că va 

sesiza instituţiile abilitate să cerceteze aceste infracţiuni. Precizăm că multiplele încălcări ale 

legislaţiei de către şefa TVR împreună cu camarila sa au determinat pe membrii Adunării 

Generale a SRJ MediaSind -  Filiala TVR să decidă, prin vot unanim, sesizarea instituţiilor 

abilitate, pentru a cerceta aceste fapte aflate sub incidenţa prevederilor art. 297 Cod penal, 

referitoare la abuzul în serviciu. (amănunte aici:  Rezoluția Adunării Generale a MediaSind 

TVR) 

Pentru că vrem să mergem până la capăt și dorim să înlăturăm toate abuzurile îndreptate 

înpotriva salariaților, facem un apel către toate persoanele care au fost sau sunt afectate de aceste 

decizii ilegale ale conducerii SRTV şi ale complicilor săi, să ne contacteze la adresa de mail 

tvr@mediasind.ro pentru a se constitui parte civilă vătămată în acţiunile demarate împotriva 

celor care se fac vinovaţi de aceste grave încălcări ale legii. 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor  MediaSind  va apăra în continuare drepturile şi 

interesele membrilor săi din toate structurile şi filialele sale, inclusiv din Televiziunea 

Națională,  în conformitate cu legislaţia naţională şi a Statutului propriu de funcţionare. 

  

(Sindicatul Român al Jurnaliştilor MediaSind) 

 

 Ministrul Educaţiei a trimis Corpul de Control în şcolile din ţară pentru analiza situaţiei 

elevilor 

Ministrul Educaţiei a trimis Corpul de Control în toate şcolile din ţară pentru a verifica erorile 

din documente, dar şi grupurile defavorizate de elevi aflaţi în risc de abandon şcolar şi situaţia 

celor promovaţi, corigenţi, repetenţi sau cu situaţia neîncheiată. 

„Începând de astăzi, 1 august şi până la sfârşitul lunii, Ministerul Educaţiei Naţionale derulează 

în unităţile de învăţământ o inspecţie tematică, dublată de o analiză de risc, privind evoluţia 

situaţiei şcolare a elevilor din învăţământul gimnazial, de la înscrierea în clasa a V-a, în anul 

şcolar 2015-2016, până la susţinerea Evaluării Naţionale, din anul şcolar 2018 - 2019”, 

informează Ministerul, printr-un comunicat de presă. 

 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/apelulmediasindtvrcatrecolegiidinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/rezolutiaadunariigeneraleextraordinareamediasindtvrprivinddeclansareaactiunilorgrevisteinteleviziunearomana
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/rezolutiaadunariigeneraleextraordinareamediasindtvrprivinddeclansareaactiunilorgrevisteinteleviziunearomana
tvr@mediasind.ro%20
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Astfel, în următoarea perioadă, experţii din Corpul de control al ministrului Educaţiei Naţionale, 

Ecaterina Andronescu, vor analiza situaţia şcolară a elevilor promovaţi, corigenţi, repetenţi, cu 

situaţie şcolară neîncheiată şi transferaţi, în anii şcolari selectaţi, la nivelul unităţilor de 

învăţământ din toată ţara. 

„Obiectivele acestei inspecţii/analize de risc sunt identificarea grupurilor defavorizate de elevi 

aflaţi în risc de abandon şcolar, prevenirea excluziunii şcolare, precum şi reducerea/remedierea 

erorilor din documentele şcolare”, mai arată sursa citată. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Beneficiarii publici ai PNDR 2020 pot opta pentru demararea procedurilor de achiziții 

înaintea încheierii contractului de finanțare cu AFIR 

 

Beneficiarii publici
1
 ai Programului Național de Dezvoltare Rurală 2014 – 2020 selectați pentru 

finanțare prin Raportul de selecție publicat pe site-ul www.afir.info, pot opta pentru demararea 

procedurilor de achiziții  înaintea încheierii contractului de finanțare cu Agenția pentru 

Finanțarea Investițiilor Rurale, cu respectarea prevederilor procedurale și a legislației în 

vigoare privind derularea achizițiilor publice.  

„Reamintesc beneficiarilor publici ai PNDR 2020 că pot utiliza clauza suspensivă în derularea 

procedurilor de achiziții publice, această prevedere fiind activată prin Manualul de proceduri 

pentru atribuirea contractelor de achiziţie publică începând cu luna mai 2018. Prin această 

clauză acordăm solicitanților publici de fonduri europene, care au fost notificați în urma 

aprobării rapoartelor de selecție, posibilitatea de a opta pentru demararea procedurilor de 

achiziții înaintea încheierii contractului de finanțare cu AFIR. De aceste prevederi pot beneficia 

și OUAI-urile care urmează să fie selectate pentru finanțare prin submăsura 4.3, componenta de 

irigații. Acest lucru poate fi făcut cu respectarea prevederilor manualului de proceduri, 

menționând în conținutul documentațiilor de atribuire o clauză suspensivă care să condiționeze 

încheierea și executarea contractului de achiziție de încheierea contractului de finanțare a 

proiectului cu AFIR.” a precizat Directorul general al AFIR, Adrian CHESNOIU. 

Responsabilii legali ai proiectelor trebuie să aibă în vedere faptul că semnarea contractului de 

finanțare se face, de asemenea, cu respectarea dispozițiilor referitoare la angajarea cheltuielilor 

din bugetele care intră sub incidența legislației privind finanțele publice. 

 

 

 

                                                           
 

http://www.afir.info/
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În acest sens, având în vedere dispozițiile Legii 98/2016 și HG 395/2016, cu modificările și 

completările ulterioare, în cadrul documentației de atribuire se va preciza că beneficiarii vor 

încheia contractul cu ofertantul declarat câștigător numai în măsura în care fondurile 

necesare achiziției vor fi asigurate prin semnarea contractului de finanțare cu AFIR. În 

cazul în care, indiferent de motive, contractul de finanțare cu AFIR nu se va semna, beneficiarii 

publici, după primirea notificării din partea Agenției cu privire la neacordarea finanțării, își 

rezervă dreptul de a anula procedura de atribuire în condițiile în care nu există o altă sursă de 

finanțare, în conformitate cu prevederile art. 212 alin (1) lit. c) teza 2 din Legea 98/2016 cu 

modificările și completările ulterioare, fiind imposibilă încheierea contractului de achiziție 

publică. 

 

Ofertanții care participă la astfel de proceduri de achiziții vor înțelege faptul că beneficiarii 

publici ai Programului precum și AFIR nu pot fi considerați răspunzători pentru vreun prejudiciu 

în cazul anulării procedurii de atribuire, indiferent de natura acestuia și indiferent dacă 

beneficiarii publici și AFIR au fost notificați asupra existenței unui asemenea prejudiciu. 

 

Totodată, ofertanții din cadrul acestei proceduri vor accepta utilizarea condițiilor speciale 

prevăzute de clauza suspensivă, asumându-și întreaga răspundere pentru eventualele prejudicii 

pe care le-ar putea suferi în situația descrisă. 

 

Menționăm că cea mai recentă versiune a Manualului de proceduri pentru atribuirea 

contractelor de achiziţie publică pentru proiectele finanţate prin Programul Național de 

Dezvoltare Rurală 2014 – 2020 este disponibilă pe pagina oficială de internet, www.afir.info, la 

secțiunea Informații utile/ Proceduri de lucru pentru PNDR. 

 

(Sursa: Afir) 

 

 

 Prima întâlnire de lucru la nivel tehnic între specialiștii AFIR și AIPA 

Directorul general al Agenției pentru Finanțarea Investițiilor Rurale, Adrian CHESNOIU, a 

primit astăzi, 1 august 2019, delegația oficială a Agenției de Intervenţie şi Plăți pentru 

Agricultură din Republica Moldova (AIPA), condusă de Vadim CURMEI, directorul AIPA. 

„Realizăm o primă întâlnire de lucru la nivel de specialiști din ambele agenții de plăți, în care 

vom avea discuții tehnice pe domenii în care putem să oferim expertiza noastră în gestionarea 

fondurilor europene. Am avut ocazia să particip la sedința comună a Guvernelor României și 

Republicii Moldova și să discut cu doamna ministru a agriculturii din Moldova despre 

prioritățile și obiectivele pe care le avem.  

http://www.afir.info/
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Sunt sigur că vom continua colaborarea începută cu ceva timp în urmă, pe care o vom duce la 

un nivel cât mai înalt și vă asigur că veți găsi toată deschiderea din partea noastră pentru a vă 

sprijini instituțional” a declarat directorul general al AFIR, Adrian CHESNOIU. 

În deschiderea evenimentului, directorul AIPA a mulțumit pentru colaborarea și suportul 

instituțional oferit de AFIR. 

„Preluarea bunelor practici pe care dumneavoastră le implementați deja o să ne ajute pe noi ca 

instituție să implementăm cele mai bune soluții și în Moldova. Vrem să facem lucruri bune 

pentru producătorii agricoli din Moldova pentru că suntem o țară care se bazează foarte mult pe 

agricultură.“  a menționat Vadim CURMEI, directorul AIPA. 

Conform Planului de acțiuni realizat în baza acordului de colaborare semnat între cele două 

Agenții,  reprezentanții AFIR organizează prima întâlnire de lucru la nivel tehnic în perioada 1 – 

2 august cu experți din Republica Moldova. Prin această acțiune se realizează un schimb de 

experiență în vederea consolidării administrative instituționale, astfel încât să poată gestiona 

eficient fondurile europene pentru agricultură și dezvoltare rurală. 

Pe agenda evenimentului se regăsesc teme de interes pentru experții AIPA printre care 

respectarea condițiilor de eligibilitate, planificarea plăților, implementarea sistemului electronic 

de evidență contabilă, dar și despre procedura de achiziții publice specifică unei agenții de plăți. 

De asemenea, în cadrul întâlnirii, specialiștii AFIR au prezentat pașii pe care Agenția i-a parcurs 

pentru obținerea certificării ISO 27001 privind securitatea informației instituționale, precum și 

măsurile de prevenire a litigiilor cu solicitanții și beneficiarii de fonduri europene. 

 

(Sursa: Afir) 

 

 Marii producători de băuturi reacţionează la decizia guvernului de a taxa sucurile cu 

zahăr: „Măsura va descuraja producţia internă şi va mări preţul de la raft cu 60%” 

Asociaţia Naţională a Băuturilor Răcoritoare (ANBR), care reuneşte producători de băuturi 

răcoritoare cu 15 fabrici şi angajează în mod direct 6.000 de oameni, susţine că decizia 

guvernului de a taxa băuturile răcoritoare cu zahăr este una discriminatorie, va avea un impact 

negativ pentru industrie şi pentru sectoarele conexe şi va conduce la creşterea preţului de la raft 

cu 60%. Conform Mediafax, guvernul va discuta la începutul săptămânii viitoare un proiect de 

act normativ care prevede printre altele introducerea unei taxe pe zahărul din băuturile 

răcoritoare. Băuturile cu un conţinut de zahăr între 5 şi 8 grame la 100 de mililitri vor avea o 

acciză de 0,8 lei pe litru. Băuturile cu un conţinut de peste 8 grame la 100 de mililitri de produs 

vor fi taxate cu 1 leu pe litru. Acciza va fi datorată de producători, importatori sau cei care 

achiziţionează intracomunitar, conform Mediafax. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Lege promulgată: Persoanele condamnate pentru corupţie pot înfiinţa companii 

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, joi, Legea de modificarea a Legii societăţilor 31/1990, 

prin care persoanele condamnate definitiv pentru fapte de corupţie nu au interdicţia de a avea 

calitatea de fondator al unei societăţi comerciale, decât prin pedeapsă complementară 

condamnării. 

,,Nu pot fi fondatori persoanele care, potrivit legii, sunt incapabile ori cărora li s-a interzis prin 

hotărâre judecătorească definitivă dreptul de a exercita calitatea de fondator ca pedeapsă 

complementară a condamnării pentru infracţiuni contra patrimoniului prin nesocotirea încrederii, 

infracţiuni de corupţie, delapidare, infracţiuni de fals în înscrisuri, evaziune fiscală, infracţiuni 

prevăzute de Legea nr. 656/2002 pentru prevenirea şi sancţionarea spălării banilor, precum şi 

pentru instituirea unor măsuri de prevenire şi combatere a finanţării terorismului, republicată, cu 

modificările şi completările ulterioare, sau pentru infracţiunile prevăzute de prezenta lege”, 

prevede modificarea adusă articolului 6 din Legea societăţilor nr.31/1990, promulgată, joi, de 

preşedintele Klaus Iohannis. 

Iniţial, articolul 6 (2) prevedea: „Nu pot fi fondatori persoanele care, potrivit legii, sunt 

incapabile ori care au fost condamnate pentru gestiune frauduloasă, abuz de încredere, fals, uz de 

fals, înşelăciune, delapidare, mărturie mincinoasă, dare sau luare de mită, pentru infracţiunile 

prevăzute de Legea nr. 656/2002 pentru prevenirea şi sancţionarea spălării banilor, precum şi 

pentru instituirea unor măsuri de prevenire şi combatere a finanţării actelor de terorism, cu 

modificările şi completările ulterioare, pentru infracţiunile prevăzute de art. 143 - 145 din Legea 

nr. 85/2006 privind procedura insolvenţei sau pentru cele prevăzute de prezenta lege, cu 

modificările şi completările ulterioare”. 

Pe 3 iulie, Curtea Constituţională a respins sesizarea de neconstituţionalitate formulată în luna 

mai de către Klaus Iohannis privind această lege. 

Pe 7 mai, preşedintele Klaus Iohannis a trimis Curţii Constituţionale o sesizare de 

neconstituţionalitate asupra Legii pentru modificarea alin. (2) al art. 6 din Legea societăţilor nr. 

31/1990. 

Preşedinţia reclama că proiectul de lege a fost adoptat de Camera Deputaţilor cu încălcarea 

competenţei primei Camere sesizate, Senatul, care nu a dezbătut textul şi soluţia adoptată de 

Camera Deputaţilor. 

Administraţia Prezidenţială nota că, în viziunea iniţiatorilor legii, faptele de corupţie „au un 

subiect calificat şi privesc exercitarea unor atribuţii în domeniul public”, iar „săvârşirea unei 

infracţiuni care priveşte exercitarea unor atribuţii într-o funcţie sau demnitate publică nu 

influenţează activitatea unei societăţi din mediul privat”. 
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Forma legii supusă votului de către Senat a fost cea a iniţiatorului legii, iar în urma votului 

exprimat în şedinţa din data de 2 mai 2018 Senatul a respins propunerea legislativă. 

Camera Deputaţilor, în calitate de cameră decizională, a adoptat Legea pentru modificarea alin. 

(2) al art. 6 din Legea societăţilor nr. 31/1990 având articolul promulgat de preşedinte. 

"Din compararea celor două forme (cea a iniţiatorului, respinsă de Senat şi cea adoptată de 

Camera Deputaţilor), se poate observa că în forma adoptată de Camera decizională este schimbat 

în mod fundamental conţinutul legii criticate. Potrivit acesteia din urmă, nu poate avea calitatea 

de fondator al unei societăţi, persoana căreia i s-a interzis expres acest drept prin hotărâre 

judecătorească definitivă, ca pedeapsă complementară a condamnării pentru infracţiunile 

prevăzute în cuprinsul normei", mai arată sesizarea transmisă Curţii Constituţionale. 

Preşedintele nota că în lipsa corelării legislative cu Codul penal, instanţa de judecată nu poate 

stabili pedeapsa complementară care vizează calitatea de fondator al unei societăţi. 

Potrivit Administraţiei de la Cotroceni, sancţiunea nu este prevăzută de Codul penal. 

Preşedinţia arăta că o astfel de reglementare lasă fără obiect interdicţia legii sesizate, fiind o 

normă care nu va putea fi aplicată niciodată. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Stare de urgenţă în regiunea Silistra, la frontiera cu România, din cauza pestei porcine 

africane 

Autorităţile bulgare au decretat stare de urgenţă în regiunea Silistra, din nord-estul Bulgariei, în 

urma descoperirii unui focar de pestă porcină africană la o fermă din satul Popina, informează 

site-ul agenţiei de ştiri Novinite. 

Directoratul regional pentru Siguranţă Alimentară va organiza inspecţii la abatoare din 

localităţile Dulovo, Tutrakan şi Sitovo. 

De asemenea, la punctele de trecere a frontierei cu România, vehiculele vor fi dezinfectate şi 

cercetate pentru a nu transporta ilegal carne. 

Aproximativ 17.000 porci de la o fermă industrială din Popina vor fi eutanasiaţi. 

Măsura este în vigoare în perioada 31 iulie-5 august. 

În ultimele două săptămâni ai fost eutanasiaţi peste 100.000 de porci la mai mult ferme din 

Bulgaria afectate de pesta porcină africană. 



17 
 

Autorităţile bulgare au descoperit până în acest moment peste 20 de focare de pestă porcină 

africană în ferme şi gospodării din nordul ţării. 

Bulgaria a introdus o serie de măsuri preventive pentru a proteja industria creşterii porcilor din 

această ţară, care are o valoare de aproximativ 340 de milioane de dolari. 

Printre măsurile preventive se numără controale în trafic şi la punctele de trecere a frontierei cu 

ajutorul forţelor armate şi poliţiei, dezinfectarea fermelor şi restricţionarea vânzării cărnii de 

porc. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Dacia, cel mai mare exportator din România, are camioane care stau până la 10 ore 

blocate în vamă 

Dacia, cel mai mare exportator din România, cu o cotă de piaţă de 3,3% în Europa, are camioane 

care petrec şi zece ore în vamă, situaţie care îngreunează livrările de modele Duster şi Logan pe 

pieţele din Europa de Vest, potrivit lui Ştefan-Radu Oprea, ministrul pentru mediul de afaceri şi 

antreprenoriat, care a avut ieri o întâlnire cu reprezentanţi ai mediului de business cu capital 

francez şi cu Michele Ramis, ambasadoarea Franţei în România. 

„Apreciem sugestiile companiilor franceze pentru îmbunătăţirea climatului economic din 

România. Am transmis solicitarea de sprijin din partea Franţei şi a investitorilor francezi pentru 

aderarea României la Spaţiul Schengen, ceea ce ar conduce la diminuarea substanţială a 

costurilor pentru firme şi cetăţeni. De exemplu, compania Dacia-Renault, cel mai mare 

exportator, are pierderi semnificative din cauza timpului de aşteptare în vamă de până la 10 ore“, 

a spus Ştefan-Radu Oprea. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Dezbatere publică privind modificarea normelor pentru autorizarea şcolilor de 

conducători auto şi a instructorilor auto 

 

Ministerul Transporturilor organizează vineri şedinţa publică de dezbatere a proiectului de Ordin 

al ministrului Transporturilor pentru modificarea Anexei nr. 1 "Norme privind autorizarea 

şcolilor de conducători auto şi a instructorilor auto" la Ordinul ministrului Transporturilor nr. 

733 din 25 aprilie 2013 pentru aprobarea Normelor privind autorizarea şcolilor de conducători 

auto şi a instructorilor auto, a Normelor privind atestarea profesorilor de legislaţie rutieră şi a 

instructorilor de conducere auto, a Metodologiei de organizare şi desfăşurare a cursurilor de 

pregătire teoretică şi practică a persoanelor în vederea obţinerii permisului de conducere, a 

programei de şcolarizare, precum şi privind condiţiile şi obligaţiile pentru pregătirea teoretică şi 
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practică a persoanelor în vederea obţinerii permisului de conducere, cu modificările şi 

completările ulterioare. 

 

Pe ordinea de zi a şedinţei se află prezentarea proiectului de act normativ şi prezentarea şi 

discutarea observaţiilor şi propunerilor referitoare la acesta.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 CNAS anunta ca specialistii inca lucreaza la remedierea sistemului informatic 

 

Casa Nationala de Asigurari de Sanatate (CNAS) anunta ca lucrarile pentru remedierea 

sistemului informatic sunt inca in desfasurare si ca in prezent problemele au fost in mare parte 

remediate, iar in zilele urmatoare vor fi identificate toate cauzele care au dus la blocarea 

sistemului, cerand scuze pacientilor si furnizorilor de servicii medicale pentru problemele create. 

 

CNAS informeaza, intr-un comunicat transmis joi, ca incepand din data de 25 iulie o echipa 

mixta formata din specialisti IT din sistemul de sanatate si parteneri care au contribuit la punerea 

in functiune a sistemului informatic lucreaza pentru a remedia disfunctionalitatile aparute la 

Platforma Informatica a Asigurarilor de Sanatate (PIAS). 

 

Potrivit sursei citate, in prezent, mare parte a acestor probleme a fost remediata, iar in zilele 

urmatoare vor fi identificate toate cauzele care au dus la blocarea sistemului, astfel incat sa poata 

fi evitate in viitor problemele de functionare ale PIAS. Echipa mixta monitorizeaza, incepand din 

1 august, functionarea sistemului si intervine pentru rezolvarea punctuala a problemelor 

depistate. 

 

Conform comunicatului CNAS, pana cand specialistii nu vor rezolva integral problemele 

sistemului informatic, pentru a evita situatiile in care furnizorii de servicii medicale se afla in 

imposibilitate de a transmite serviciile medicale efectuate pentru a fi validate si platite, nu va fi 

declarata incetarea starii de indisponibilitate si vor ramane in vigoare derogarile la termenele de 

raportare a serviciilor medicale. 

 

CNAS precizeaza ca pentru luna iunie 2019 toti furnizorii de servicii medicale aflati in relatii 

contractuale cu casele de asigurari de sanatate au primit contravaloarea serviciilor efectuate, 

urmand ca in perioada urmatoare sa se efectueze regularizari. Perioada de raportare a serviciilor 

medicale efectuate in luna iulie este 1-10 august, iar plata acestora va fi efectuata incepand cu 

data de 25 august, conform clauzelor contractuale. 
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Totodata, CNAS mentioneaza ca joi, 1 august, pana la ora 18,20, in prima zi de raportare a 

serviciilor medicale efectuate pe luna iulie, la nivel national au fost incarcate online in sistem 

10.111 raportari, fata de 2.483 raportari incarcate pe toata perioada lunii iulie 2019. 

 

De asemenea, CNAS informeaza ca procedurile de achizitie a mentenantei necesare pentru toate 

componentele PIAS sunt in curs de elaborare, urmand sa fie postate in Sistemul de Achizitii 

Publice SEAP in scurt timp. 

 

Conducerea Casei Nationale de Asigurari de Sanatate a avut miercuri, 31 iulie, o intalnire cu 

reprezentanti ai Societatii Nationale de Medicina Familiei, cu care a discutat o serie de masuri 

care ar putea contribui la reducerea birocratiei in cabinetele de medicina primara si la cresterea 

timpului acordat consultatiei pacientului in cadrul vizitei la medicul de familie. 

 

Presedintele CNAS, Vasile Ciurchea, va avea intalniri si cu alte organizatii profesionale din 

domeniul sanatatii, pentru identificarea unor solutii care pot contribui la cresterea calitatii actului 

medical. 

 

Conducerea CNAS a avut joi o intalnire si cu presedintii - directori generali ai caselor judetene 

de asigurari de sanatate, in care s-a analizat modul de functionare a sistemului informatic la nivel 

judetean, de la demararea lucrarilor de remediere, situatia incheierii actelor aditionale la 

contractele cu furnizorii de servicii medicale pana la finalul anului, precum si masurile necesare 

pentru derularea in conditii optime a activitatii caselor judetene. 

 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Patronatele din Turism vor modificarea structurii anului scolar 2020-2021 

 

Federatia Patronatelor din Turismul Romanesc (FPTR) anunta ca a depus la Ministerul 

Turismului o adresa prin care solicita ca anul scolar 2020-2021 sa inceapa in 14 septembrie, 

avand in vedere ca anul acesta Ministerul Educatiei a decis inceperea scolii in 9 septembrie, cu o 

saptamana mai devreme decat in 2018 si ca in fiecare an, incepand cu luna august, detinatorii de 

structuri de cazare din Romania pregatesc urmatorul sezon turistic. 

 

"In fiecare an, incepand cu luna august, detinatorii de structuri de cazare din Romania pregatesc 

urmatorul sezon turistic. Un element important care determina cererea de servicii turistice este 

structura anului scolar deoarece majoritatea celor care isi petrec concediile in tara au copii, dintre 

care cel putin un copil este cuprins intr-o forma de invatamant", arata FPTR intr-un comunicat. 
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In luna februarie a acestui an a fost emis de catre Ministrul Educatiei Nationale Ordinul nr. 

3191/20.02.2019 privind structura anului scolar 2019-2020, care stabileste iinceperea scolii in 

data de 9 septembrie 2019, cu o saptamana mai devreme decat in anul 2018, precizeaza 

patronatele. 

 

"La acea data, FPTR a contestat acest ordin, dar demersul nostru a fost neglijat de Ministerul 

Turismului si nu a fost sustinut de alte organizatii din turism, ordinul in discutie ramanand in 

vigoare, pozitia Ministrului Educatiei fiind facuta publica in cadrul unei intalniri la Suceava. Va 

informam ca in data de 30 iulie 2019, FPTR a depus la Ministerul Turismului adresa nr. 1361 

prin care solicitam interventia Ministrului Turismului la Ministrul Educatiei Nationale, eventual 

in cadrul Comitetului Interministerial pentru a sustine data de 14 septembrie, ca data optima de 

incepere a anului scolar 2020, data agreata si de patronatele din turism", mai spun reprezentantii 

FPTR. 

 

Premierul Viorica Dancila a rugat-o, miercuri, in sedinta de Guvern, pe Ecaterina Andronescu, 

ministrul Educatiei, sa ia in considerare inceperea anului scolar in 16 septembrie. 

 

"Va rog, doamna ministru Ecaterina Andronescu, sa luati in considerare inceperea anului scolar 

in 16 septembrie. Cred ca si aceasta este o masura asteptata de elevi", a spus premierul la 

inceputul sedintei de Guvern. 

Patronatele din turism au reclamat ca au pierderi pentru ca anul scolar incepe mai devreme decat 

in alti ani. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Rezervele internaţionale ale României au crescut cu peste 3 miliarde de euro 

La 31 iulie 2019, rezervele internaţionale ale României (valute plus aur) au fost de 39,753 

miliarde euro, faţă de 36.706 miliarde euro la 30 iunie, iar rezervele valutare la BNR se situau la 

nivelul de 35,473 miliarde euro, faţă de 32,569 miliarde euro la finele lunii iunie. 

În cursul lunii au avut loc intrări de 3,633 miliarde euro, reprezentând modificarea rezervelor 

minime în valută constituite de instituţiile de credit, alimentarea conturilor Ministerului 

Finanţelor Publice (inclusiv suma rezultată din emisiunile de euroobligaţiuni ale Ministerului 

Finanţelor Publice în valoare nominală de 2.000 milioane euro), alimentarea contului Comisiei 

Europene şi altele, precum şi ieşiri de 729 milioane euro, reprezentând modificarea rezervelor 

minime în valută constituite de instituţiile de credit, plăţi de rate şi dobânzi în contul datoriei 

publice denominate în valută şi altele. 

http://www.ziare.com/scoala/vacanta-elevi/dancila-ii-cere-ecaterinei-andronescu-sa-prelungeasca-vacanta-de-vara-1571773
http://www.ziare.com/stiri/turisti/hotelierii-sunt-nemultumiti-ca-s-a-scurtat-vacanta-elevilor-pentru-noi-e-destul-de-grav-1559936
http://www.ziare.com/stiri/turisti/hotelierii-sunt-nemultumiti-ca-s-a-scurtat-vacanta-elevilor-pentru-noi-e-destul-de-grav-1559936
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Rezerva de aur s-a menţinut la 103,7 tone. În condiţiile evoluţiilor preţurilor internaţionale, 

valoarea acesteia s-a situat la 4,280 miliarde euro. 

Plăţile scadente în luna august 2019 în contul datoriei publice denominate în valută, directe sau 

garantate de Ministerul Finanţelor Publice, însumează circa 176 milioane euro. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Economia creşte, dar sărăcia nu fuge: 2 din 3 români nu-şi permit o săptămână de 

concediu pe an, cel mai mare procent din Uniunea Europeană 

 

În 2013, 72% dintre români nu-şi permiteau o vacanţă de o săptămână pe an. Cinci ani mai 

târziu, în 2018, procentul a coborât la 60%, dar rămâne cel mai mare din Uniunea Europeană. 

PIB/capita în PPS (paritatea puterii de cumpărare) a crescut în România de la 54% din media UE 

în 2013 la 64% din această medie în 2018. 

Două treimi dintre români nu îşi permit să meargă în concediu o săptămână pe an, conform 

datelor Eurostat pentru 2018. Printre cele 28 de state membre ale Uniunii Europene, ţările cu cea 

mai mare proporţie de persoane aflate în această situaţie au fost România (58,9%), Croaţia 

(51,3%), Grecia (51%) şi Cipru (51,0%). În 2013, procentul românilor care nu îşi permiteau să 

meargă într-o vacanţă de o săptămână era de 72,2%, ceea ce înseamnă că situaţia se mai 

îmbunătăţeşte. 

La polul opus, statele membre ale Uniunii Europene cu cel mai mic procent de persoane care nu 

şi-au permis o vacanţă anuală de o săptămână în 2018 au fost Luxemburg (10,9%) şi Suedia 

(9,7%). 
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În ultimii cinci ani, cele mai mari scăderi ale procentului celor care nu şi-au putut permite un 

concediu au fost în Bulgaria, în scădere cu 35,8% faţă de 2013, şi în Polonia, cu o scădere de 

26% comparativ cu 2013. Grecia a fost singurul stat membru al Uniunii Europene în care 

procentul a crescut faţă de 2013, cu 2% până la 51,0% în 2018. 

Eurostat estimează că 28,3% din cetăţenii Uniunii Europene nu şi-au putut permite o vacanţă de 

o săptămână în anul 2018.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Ministrul pentru Mediul de Afaceri: Am transmis Franţei solicitarea de sprijin pentru 

aderarea României la Spaţiul Schengen 

Autorităţile române au transmis Franţei şi investitorilor francezi o cerere de sprijin pentru 

aderarea României la Spaţiul Schengen, ceea ce ar conduce la diminuarea substanţială a 

costurilor pentru firme şi cetăţeni, a anunţat ministrul pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi 

Antreprenoriat. 

„Am transmis solicitarea de sprijin din partea Franţei şi a investitorilor francezi pentru aderarea 

României la Spaţiul Schengen, ceea ce ar conduce la diminuarea substanţială a costurilor pentru 

firme şi cetăţeni. De exemplu, compania Dacia-Renault, cel mai mare exportator, are pierderi 

semnificative din cauza timpului de aşteptare în vamă – până la 10 ore”, a declarat Ştefan-Radu 

Oprea, după o întâlnire avută miercuri cu Michèle Ramis, ambasadoarea Republicii Franceze în 

România, şi cu un grup de investitori francezi. 

Ministrul Ştefan-Radu Oprea le-a solicitat marilor companii cu capital francez să integreze cât 

mai mulţi furnizori din România, inclusiv IMM-uri, în lanţul de producţie. 

O creştere a gradului de integrare ar avea efecte pozitive pe mai multe planuri: scăderea 

costurilor de producţie, dezvoltarea industriei pe orizontală, creşterea competitivităţii şi 

reducerea deficitului comercial. Ministerul pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat 

îşi manifestă disponibilitatea de a media interacţiunea marilor companii cu IMM-urile şi de a 

face un screening pentru a găsi furnizori care lucrează la standardele solicitate, se arată într-un 

comunicat al Ministerului pentru Mediul de Afaceri. 

În primele patru luni din anul 2019, totalul schimburilor comerciale bilaterale a fost de 3,189 

miliarde euro, în creştere cu 2,67% faţă de aceeaşi perioadă a anului 2018. Exporturile au 

înregistrat o creştere de 3,76%, până la 1,703 miliarde Euro, iar importurile au totalizat 1,486 

miliarde Euro, în creştere cu 1,45% comparativ cu perioada de referinţă a anului trecut. Balanţa 

comercială a înregistrat un excedent de 217 milioane Euro. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Fifor, întâlnire cu Klemm: Am reiterat dorinţa de a aprofunda componenta comercială a 

Parteneriatului Strategic cu SUA 

Vicepremierul pentru Partenriate Strategice Mihai Fifor a avut o întâlnire cu ambasadorul SUA 

la Bucureşti, Hans Klemm, oportunitate cu care oficialul din Guvern a reiterat dorinţa de a 

aprofunda componenta comercială a Parteneriatului Strategic privind investiţiile companiilor 

americane în România. 

"Am avut astăzi o întrevedere cu ambasadorul Hans Klemm, la sediul Guvernului României. A 

fost o excelenta oportunitate de a aborda teme de actualitate aflate pe agenda bilaterala, cu accent 

pe oportunităţi concrete de dezvoltare a profilului Parteneriatului Strategic cu SUA. In domeniul 

securitatii, a fost evidenţiata cooperarea intensificata dintre România şi SUA, inclusiv din 

perspectiva consolidării flancului estic al NATO şi al continuării angajamentului pentru 

stabilitatea regiunii Marii Negre. Cu acest prilej, am reiterat dorinţa Guvernului României de a 

aprofunda, de asemenea, componenta comercială a Parteneriatului Strategic, inclusiv din 

perspectiva dezvoltarii proiectelor de investiţii ale companiilor americane in economia 

românească", arată un mesaj publicat joi pe pagina de Facebook a vicepremierului pentru 

implementarea parteneriatelor strategice, Mihai Fifor. 

De asemenea, vicepremierul român a avut o întrevedere şi cu ambsadorul ambasadorul Japoniei 

la Bucuresti, Hitoshi Noda, principalul subiect de pe agenda de discuţii fiind proiectul 

Parteneriatului Strategic dintre Romania si Japonia, o iniţiativă lansată în ianuarie 2018. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 UE a transmis din nou Guvernului Boris Johnson că Acordul Brexit nu va fi renegociat 

Uniunea Europeană i-a transmis, joi, noului consilier guvernamental britanic pentru Afaceri 

Europene, David Frost, că Acordul Brexit nu va fi renegociat, informează site-ul agenţiei 

Associated Press. 

Mina Andreeva, purtătorul de cuvânt al Comisiei Europene, a declarat că David Frost a avut 

"întrevederi de prezentare" cu oficiali de la Bruxelles. 

"Ambele părţi au reiterat poziţiile privind Brexit. Acordul nu va fi renegociat", a afirmat Mina 

Andreeva. 

În urmă cu o săptămână, Jean-Claude Juncker, preşedintele în funcţie al Comisiei Europene, i-a 

transmis noului premier britanic Boris Johnson că Uniunea Europeană nu va renegocia Acordul 

Brexit elaborat cu Marea Britanie. 
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Acordul Brexit elaborat de Guvernul Theresa May şi Bruxelles prevede reciprocitate în privinţa 

libertăţii de circulaţie, o perioadă de tranziţie post-Brexit, menţinerea Marii Britanii în uniunea 

vamală, un statut special al provinciei britanice Irlanda de Nord şi păstrarea aranjamentelor 

comerciale. Proiectul de acord este contestat de numeroşi politicieni britanici. Mai mulţi membri 

ai Guvernului de la Londra au demisionat ca protest faţă de acordul pe tema Brexit negociat cu 

Uniunea Europeană. În contextul impasului politic, premierul Theresa May şi-a prezentat, de 

asemenea, demisia. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ungaria, nouă apropiere de Rusia. Va permite tranzitarea unui transport de blindate 

rusesc în ciuda sancţiunilor puse de UE 

Ungaria îşi apără decizia de a permite tranzitarea spaţiului său aerian de un avion rus ce 

transporta vehicule blindate BRDM-2 către Serbia, în pofida sancţiunilor UE ce vizează 

produsele militare de provenienţă rusească, informează site-ul Politico.eu, citat de MEDIAFAX.  

Gergely Gulyás, şeful de Cabinet al premierului Viktor Orban, a declarat miercuri că a fost 

permis tranzitul prin spaţiul aerian ungar deoarece marfa nu era transportată de o aeronavă 

militară, ci de una civilă, care nu necesită un acord special de tranzit. 

„Desigur că am fost notificaţi în legătură cu o aeronavă civilă care a pătruns în spaţiul aerian 

ungar, dar este în totalitate vorba de o notificare tip protocol, care doar este confirmată”, a 

declarat Gulyás, adăugând că, din motive geografice, înainte de ajunge deasupra Ungariei, 

avionul rus a trebuit să traverseze şi spaţiul aerian al Poloniei şi Slovaciei, alte două state 

membre UE. 

Un purtător de cuvânt al Uniunii Europene a declarat că „implementarea măsurilor restrictive ale 

UE este responsabilitatea statelor membre UE”. 

Ministerul Apărării de la Belgrad a anunţat sâmbătă că zece vehicule blindate de tip BRDM-2 au 

fost transportate pe cale aerului din Rusia până în Serbia, în cadrul cooperării tehnico-militare 

între cele două state. 

Anterior, conform ediţiei din Republica Moldova a agenţiei de presă Sputnik, Serbia a acuzat 

România că a încălcat Convenţia privind navigaţia pe Dunăre, după ce ar fi blocat un transport 

de vehicule blindate provenind din Rusia. Potrivit surselor citate, ar fi fost oprite aproximativ 30 

de tancuri T-72B3 şi 30 de transportoare blindate BRDM-2. 
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Ministerul român al Afacerilor Externe a oferit vineri precizări referitoare la acuzaţiile Serbiei, 

afirmând că România nu ar fi putut emite o licenţă de tranzit pentru produse militare de 

provenienţă rusească din cauza sancţiunilor impuse Federaţiei Ruse de către Uniunea Europeană. 

La scurt timp, Ministerul rus al Apărării a negat că România ar fi oprit vehicule blindate ruse, 

precizând că au fost vehiculate „minciuni” şi că transportul a ajuns în Serbia. 

„Ministerul rus al Apărării nu a trimis niciodată nave pentru transportarea echipamentelor 

militare pe Dunăre spre Serbia. Toate relatările despre astfel de transporturi şi despre presupusa 

oprire de către România a vaselor ruse cu vehicule blindate sunt minciuni absolute”, se arată într-

un comunicat oficial al instituţiei transmis vineri seară. 

Serbia a primit gratuit de la Rusia 30 de tancuri T-72 şi 30 de de vehicule blindate BRDM-2, dar 

şi mai multe aeronave multirol MiG-29. Totodată, cele două părţi poartă discuţii pe tema livrării 

către Serbia a sistemelor antiaeriene Buk-M1, Buk-M1 şi Tunguska, informează agenţia de ştiri 

Tass. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Gazoductul prin care Germania va fi alimentata direct din Rusia merge inainte, in ciuda 

opozitiei SUA 

Operatorul proiectului Nord Stream 2 a anuntat joi ca evalueaza proiectul de lege adoptat de o 

comisie a Senatului SUA care propune sanctionarea companiilor si persoanelor individuale 

implicate in construirea Nord Stream 2, dar a dat asigurari ca toate partile isi mentin 

angajamentul pentru a finaliza gazoductul, transmite Reuters. 

 

Grupul rus Gazprom livreaza gaze naturale Germaniei printr-o serie de conducte amplasate in 

Marea Baltica, denumite Nord Stream. In 2015, Gazprom si un grup de companii europene, 

respectiv E.ON, Wintershall, Shell, OMV si Engie, au semnat un acord pentru realizarea 

proiectului Nord Stream 2, ce presupune constructia a inca doua conducte pe langa cele doua 

deja existente. 

 

Gazoductul Nord Stream 2 este criticat de SUA, care acuza Germania ca isi majoreaza astfel 

dependenta de gazul natural rusesc, precum si de mai multe state din Europa de Est, Marea 

Baltica si Nordul Europei, care se tem ca Nord Stream 2 va creste dependenta UE de Moscova. 
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Proiectul de lege adoptat de o comisie a Senatului SUA, care ar putea afecta finalizarea 

gazoductului, inca trebuie aprobat de Camera Reprezentantilor si Senatul SUA, si sa fie semnat 

de presedintele Donald Trump. 

 

Joi, operatorul proiectului Nord Stream 2 a precizat ca a luat la cunostinta textul proiectului si il 

evalueaza. 

 

"Companiile energetice occidentale din Austria, Germania, Franta, Marea Britanie si Olanda s-au 

angajat sa investeasca fiecare aproape un miliard de euro (1,1 miliarde de dolari) in gazoduct, iar 

peste 1.000 de companii din 25 de tari lucreaza la el si isi mentin angajamentul pentru a finaliza 

lucrarea", informeaza operatorul proiectului Nord Stream 2. 

 

Cu o lungime de 1.200 de kilometri, Nord Stream 2 va permite dublarea capacitatii de transport a 

Nord Stream 1, pana la 110 miliarde de metri cubi pe an, astfel ca o cantitate mai mare de gaze 

naturale rusesti va ajunge direct in Germania via Marea Baltica, fara a mai trece prin Ucraina. 

 

Conducta Nord Stream 2 este preconizata sa devina operationala la finele lui 2019. Costul total al 

proiectului este estimat la 9,5 miliarde euro. 

 

Grupul austriac OMV este actionarul majoritar al Petrom, cu o participatie de 51,01%, iar 

Ministerul Energiei detine 20,64% din actiunile OMV Petrom. 

 

Petrom este cea mai mare companie romaneasca de petrol si gaze, cu activitati in sectoarele 

Upstream (Explorare si Productie), Downstream Oil (Rafinare si Marketing), Downstream Gas 

(Gaze si Energie) .  

 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Patru state NATO vor trimite observatori la Jocurile Militare Internaționale din Rusia 

Patru țări membre NATO, inclusiv SUA, vor trimite observatori, iar Grecia va participa cu o 

echipă, la Jocurile Militare Internaționale 2019, un eveniment organizat de Rusia, care este 

programat să se desfășoare în perioada 3-17 august, a anunțat joi ministrul rus al Apărării, 

Serghei Șoigu, conform Mediafax. 

"Echipa greacă va participa la competiție. Patru țări NATO - Franța, Statele Unite, Slovacia și 

Turcia - și-au delegat observatori", a declarat ministrul rus, citat de agenția Tass. 

 

http://www.agerpres.ro/
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La ediția din acest an a Jocurilor Militare Internaționale vor participa 221 de echipe din 37 de 

țări. În total, la eveniment vor lua parte peste 5.000 de militari. 

În cadrul evenimentului vor avea loc 32 de competiții pe teritoriul a zece țări, inclusiv Rusia, 

China, Iran, India, Belarus. 

(Sursa: Mediafax) 

   

 


